
“من از مذهب متنفرم”

روزی در ی از مدارس دولت استرالیا وارد کلاس تعلیمات دین شدم و به شوخ با حروف درشت
روی تخته سیاه نوشتم:

“من از مذهب متنفرم”

ی از دانشآموزان حیرتزده گفت: «نه! چنین حرف توی این کلاس سر آدم را بر باد مدهد!»

جواب دادم: آخر من طرفدار پراپا قرص مسیحیت واقعام!

چند نفر همزمان پرسیدند: «مر بین مذهب و مسیحیت فرق هست؟»

گفتم: «الآن توضیح مدهم.»

۱‐ پ بردن به هدف خدا

درست است که مسیحیت نیز ی مذهب است، اما شخص ممن است مذهب باشد ول مسیح نباشد.
مسـیح فریسـیان مذهبنمـای روزگـار خـود را محـوم کـرد چـون آنهـا شخصـیت واقعـ خـود را در پـس

تشریفات مذهب و ظاهرسازی اخلاق پنهان مکردند.

ن است تعجب کنید، اما خدا علاقهای به مذهب یا اخلاقیات ظاهری ندارد. او به روابط، به زندگمم
روحان و به واقعیت توجه دارد. بهعبارت دیر او مخواهد که نه تنها با او رابطهای درست داشته
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باشیم، بله با یدیر و با خودمان نیز در رابطهای صحیح بسر ببریم. او مخواهد که ما واقعاً همان
باشیم که هستیم و شخصیت واقع خودمان را همانطور که هست بپذیریم تا بتواند ما را کم کند.

همچنین هدف خدا این نیست که ما را به افرادی خوب تبدیل کند، بله هدف او این است که از ما
افرادی کامل بسازد، زیرا میزان کاملیت ما است که باعث مشود اعمال، رفتار، زندگ و روابطمان نیز

کامل باشد.

مذهب بیشتر مکوشد ما را از بیرون اصلاح کند و خوب جلوه دهد، اما خدا مخواهد ما را از درون
اصلاح و دگرگــون ســازد. چــون اصلاح شــدن از بیــرون ممــن اســت بهصــورت بــاری طاقتفرســا و
غیرممن درآید، اما تنها با اصلاح شدن از درون است که متوان آزاد و رستار شد. مسیحیت صرفاً
ی مشت قانون و مقررات دست و پاگیر نیست، بله عبارت است از تجربه کردن محبت اله، آمرزش

اله، پذیرفته شدن از سوی خدا.

خوب است توجه داشته باشیم که خدا نمخواهد مثل ی پلیس ما را بهخاطر اشتباهات که مرتب
ازل رده باشیم، او همچنان ما را با محبتشویم مجازات کند. در واقع، هر کاری هم که کرده یا نم
دوست دارد و برای زندگمان برنامه و نقشهای عال دارد. هم برای زندگ ما بر روی این دنیا و هم برای
زندگ ابدی ما! عیس مسیح در این باره مگوید: «زیرا خدا جهان را آنقدر محبت نمود که پسر یانه
خود را داد تا هر که بر او ایمان آورد هلاک نردد بله حیات جاودانه یابد» و «من آمدهام تا ایشان

حیات داشته باشند و از آن به فراوان بهرهمند شوند».

۲‐ مشل انسان

همۀ ما ممن است بهظاهر افراد خیل خوب باشیم، ول اگر کس درونمان را مورد کناش قرار دهد
اغلب معلوم مشود که وضع بسیار خراب است! سنا، فیلسوف برجستۀ روم باستان، این مطلب را به
زیبای بیان داشته است، مگوید: «ما همه گناه کردهایم. برخ بیشتر، برخ کمتر». کتابمقدس نیز که
کلام خدا است بر این گفته صحه مگذارد: «زیرا همه گناه کردهاند و از جلال خدا کوتاه مآیند». اما
گناه تنها انجام دادن اعمال بد نیست، بله هر چیزی که مطابق معیار کامل که خدا برای ما انسانها در
نظر داشت نباشد، گناه است. بنابراین کینه و نفرت از دیران، غرور، حسد، داشتن انیزههای نادرست
و غیره نیز هم گناه است. همچنین اکثر ما مرکتب گناه سهلاناری مشویم، زیرا آنچه را که مدانیم

درست است انجام نمدهیم.

ی دیر از سوءتفاهمات که در مورد خدا وجود دارد این است که او منتظر است مچ ما را بیرد یا
بهخاطر گناهان که مرتب مشویم مجازاتمان کند. در واقع این خود ما هستیم که مجازات گناه را بر
خودمان مآوریم، چون هر گناه همیشه عواقب طبیع خاص خود را به دنبال دارد. بهعنوان مثال، هر
قدر هم که سع کنیم نمتوانیم قانون جهانشمول جاذبه را نقض کنیم، زیرا این قانون را به هیچ وجه
نمشود زیر پا گذاشت و اگر بوشیم چنین کنیم، عواقبش گریبان ما را مگیرد. به همین ترتیب قوانین
اخلاق جهانشمول خدا را نیز نمتوان زیر پا نهاد. اگر بخواهیم چنین کنیم، ناگزیر باید منتظر عواقب
دردناک آن نیز باشیم، هم در این دنیا، بهصورت رنج و درد و غم و بیماری و مرگ روحان، و هم در

نهایت در قالب مرگ ابدی یا جدای از خدا.



ما مثل ی لامپ سوخته هستیم که نمتواند در برابر منبع نیروی التریسیته واکنش نشان دهد. و از
آنجا که از لحاظ روحان مردهایم، به محبت و قدرت خدا نیز نمتوانیم واکنش نشان دهیم مر آنه او
نخست ما را تعمیر یا اصلاح کند. بهعلاوه، از آنجا که از لحاظ روحان مردهایم، غیرممن است که
خودمان را نجات دهیم. تنها خدا متواند ما را نجات دهد. به همین خاطر است که حت تمام اعمال
نیوی این دنیا نیز قادر نیست ما را نسبت به خدا زنده سازد. خدا تنها زمان متواند ما را تعمیر کند و

اصلاح نماید که به این واقعیت پببریم!

۳‐ پاسخ مسیح

از آنجا که گناه ما باعث شده است از خدا جدا شویم، در درون ما خلائ روحان وجود دارد. به قول
آگوستیم: «خدایا، تو ما را برای خود آفریدهای، و دلهای ما آرام و قرار نخواهد یافت مر در تو.»
بیشمـار ادیـان و مذاهـب موجـود در دنیـا گـواه اسـت بـر جسـتجوی بیـران انسـان جهـت یـافتن خـدا و
پرکردن این خلاء. اما از آنجا که خدا ما را بینهایت دوست داشت، پسر بگناه خود عیس را به این

جهان فرستاد تا ما را از وضعیت اسفبارمان نجات دهد.

مسیح این کار را به این صورت انجام داد که بجای ما بر روی صلیب مرد تا نتیجه گناه و بهای فدیه
گناهان ما را که همانا مرگ بود، بپردازد. بدین ترتیب عیس مسیح تنها راه چارهای است که خدا برای
زدودن گناهان ما فراهم کرده است، و تنها راه آشت مجدد انسان با خدا و دست یافتن به حیات جاوادان

است.

کتابمقدس که کلام خداست در این باره مگوید: «زیرا تنها ی خدا هست و بین خدا و آدمیان نیز تنها
ی واسطه وجود دارد، یعن آن انسان که مسیح عیس است. او که با دادن جان خود، بهای رهای تمام
آدمیان را پرداخت» (اول تیموتائوس ۲:۵ و ۶). اگر برای نجات آدمیان راه دیری وجود مداشت، بدون
ش عیس مسیح بهخاطر ما نممرد. از آنجا که او بگناه بود، تنها کس بود که این شایست را

داشت که در راه گناهان ما بمیرد.

۴- دعوت از شما

اگر دادگاه شما را به جرم ارتاب جنایت هولناک مقصر مشمرد و به مرگ محوم مکرد، و آناه
به شما عفو غیر مشروط و آزادی را پیشنهاد مکرد، آیا این پیشنهاد را نمپذیرفتید؟

از آنجا که مسیح بهخاطر ما مرد، این دقیقاً همان پیشنهادی است که خدا به ما مدهد، و به همراه آن
مخواهد عطای حیات جاودان را نیز به ما ارزان دارد. تنها کاری که ما باید انجام دهیم این است که

آمرزش اله او را بپذیریم. برای انجام این کار چنین کنید:

اول: اعتراف کنید. کلام خدا مگوید: «اگر به گناهان خود اعتراف کنیم، او که امین و عادل است
گناهان ما را مآمرزد.»

دوم: توبه کنید. به عبارت دیر لازم است از راههای گناهآلود و خودخواهانهمان دست بشیم و از خدا و
راههای او پیروی نماییم. عیس مسیح مفرماید: «پادشاه خدا نزدی است. پس توبه کنید و ایمان



بیاورید».

سوم: ایمان بیاورید. کلام خدا مگوید: «به خداوند عیس مسیح ایمان آور که تو و اهل خانهات نجات
خواهند یافت.»

چهارم: بپذیرید. خدا همچنین مگوید: «به همه کسان که او (مسیح) را بپذیرند، این حق را داد که
فرزندان خدا شوند، یعن هر کس که به نام او ایمان آورد».

اریم، ایمان بیاوریم که عیسباشیم این است که بپذیریم گنه واقع شود مسیحیانآنچه که باعث م
بهخاطر گناهان ما مرد، او را بهعنوان خداوند و نجاتدهندهمان در زندگ خود بپذیریم، و بخشش خدا

را پذیرا شویم.

اطمینان نجات

واقع مسیح توانید خود را یخود دعوت نمودهاید، م مسیح را به زندگ اگر واقعاً و از ته دل عیس
بدانید و مطمئن باشید که از عطای ی زندگ روحان تازه و نیز حیات جاودان برخوردارید. همچنین
اکنون فرزند خدا محسوب مشوید و به خانوادۀ خدا تعلق دارید. خود خدا چنین وعدهای داده است. و
حال بسته به شماست که این وعدۀ او را رد کنید یا بپذیرید. این وعده را نه با احساسات، بله با ایمان

بپذیرید. چون احساسات زودگذر است و تغییر مکند، اما کلام خدا تا به ابد باق است.

کلام خدا مفرماید: «و آن شهادت این است که خدا به ما حیات جاویدان بخشیده، و این حیات در پسر
اوست. آن که پسر را دارد، حیات دارد و آن که پسر خدا را ندارد از حیات برخوردار نیست. اینها را به

شما نوشتم که به نام پسر خدا ایمان دارید، تا بدانید که از حیات جاویدان برخوردارید.»

      مترجم: عیس دیباج

برگرفته از سایت کلمه


